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خبری

»واعظی«:
۲۰ هزارمیلیارد تومان برای وام ودیعه 

مسکن در اختیار بانک ها قرار گرفت
به  برای کمک  رئیس دفتر رئیس جمهوری گفت: دولت 
مستاجران ۲۰هزار میلیارد تومان در اختیار بانک های کشور 
قرار داده است تا به متقاضیان، تسهیلات ودیعه مسکن با 

سود ۱۳درصد پرداخت کند.
به گزارش »دنیای هوادار«، »محمود واعظی« روز گذشته در 
حاشیه جلسه هیات دولت درباره اقدامات دولت برای حل 
مساله اجاره  بهای مسکن گفت: وزارت راه و شهرسازی مساله 
مسکن را بررسی و طرحی را در جلسه ستاد ملی مقابله با کرونا 

پیشنهاد کرد که بر اساس آن دولت دو اقدام را انجام داد.
رئیس دفتر رئیس جمهوری گفت: در اقدام اول بر اساس این 
طرح، افزایش اجاره مسکن در شهر تهران حداکثر بیشتر از ۲۵ 
درصد نباید باشد البته به معنای این نیست که حتما باید ۲۵ 
درصد افزایش داشته باشد، بلکه باید زیر این رقم باشد. این 
افزایش در کلان  شهرها نیز باید تا ۲۰ درصد در شهرهای دیگر 
باید تا ۱۵درصد باشد که در ستاد ملی کرونا تصویب شد و به 
همه بخش ها و قوه قضاییه ابلاغ شد و در جامعه آرامش 

به وجود آورد.
واعظی با بیان اینکه ممکن است افزایش اجاره بهای مسکن در 
شرایط کرونا به مستاجران فشار بیاورد، گفت: در اقدامی دیگر 
دولت ۲۰هزار میلیارد تومان در اختیار بانک های مختلف قرار داد 

تا مستاجرانی که نیاز دارند تسهیلات با سود ۱۳ درصد بگیرند.
وی افزود: اکنون مردم درخواست خود را به وزارت راه پیامک 
می کنند و سامانه ای هم برای این کار طراحی شده است تا 

متقاضیان به بانک ها معرفی شوند.
واعظی همچنین درباره احتمال وجود اشکال فقهی برای وام 
تسهیلات ودیعه مسکن، گفت: اقدامات بانک ها بر اساس 
سیاست های ابلاغی بانک مرکزی انجام می شود و در این 
زمینه هم موضوع در شورای فقهی بانک مرکزی بررسی و 

تصمیم گیری و اقدام می شود.
واعظی درباره برگزاری کنکور سراسری گفت: اگر فکر می کردیم 
که وضعیت ما در یک تا دو ماه آینده بهتر از امروز می شود، 
ممکن بود آزمون سراسری را به تاخیر بیاندازیم که البته 
تاکنون با وجود تاخیر انداختن هم عملا وضعیت بهتر از 

گذشته نشده است.
رئیس دفتر رئیس جمهوری، داوطلبان کنکور را به دوگروه 
تقسیم کرد، گفت: گروه اول داوطلبانی هستند که درس 
خوانده اند و آمادگی کامل داشته و به خود اطمینان دارند 
و دولت و وزارت علوم را تحت فشار قرار داده اند که کنکور 
زودتر برگزار شود، از طرف دیگر گروهی هستند کمتر درس 
خوانده اند و به دنبال افزایش فرصت بوده تا بیشتر مطالعه 

کنند و درخواست دارند که کنکور به تاخیر بیفتد.
دستورالعمل های  برای  بهداشت  وزارت  اقدامات  واعظی 
بهداشتی برگزاری آزمون را فوق العاده توصیف کرد و گفت: 
وزارت بهداشت دستور العمل های بهداشتی را تدوین کرد 
و بجای آن که کنکور در ۲ روز برگزار شود، کنکور در ۴ روز 
برگزار می شود. تمام محل برگزاری آزمون ضدعفونی می شود 
و فاصله اجتماعی میان شرکت کنندگان که باید ۱.۲ متر باشد 
بیشتر از این طراحی شده است ورودی ها و خروجی ها نباید 

تجمع ایجاد شود.
و  علوم  وزیر  دولت،  افزود:  جمهوری  رئیس  دفتر  رئیس 
وزیر بهداشت دانش آموزان کنکوری را مانند فرزندان خود 
می دانند و برای سلامتی آنها نگران هستند و با رعایت تمام 

پروتکل های بهداشتی کنکور برگزار می شود.

رئیس جمهوری به خطر انداختن جان مسافران هواپیمای 
در  را  آمریکایی  جنگنده های  سوی  از  ایران  مسافربری 
فضای کریدور بین المللی، »تروریسم هوایی« خواند و از 
سازمان های مسئول و همه کشورها خواست با این اقدام 

تروریستی دولت آمریکا برخورد کنند.
به گزارش »دنیای هوادار«، حجت الاسلام والمسلمین حسن 
روحانی روز گذشته در جلسه هیات دولت گفت: این روزها، 
روزهای پربرکتی است که پیش رو داریم و همه این ایام 
و روزها که ما را در مسیر حق و حقیقت دعوت می کند 

امیدواری و اعتماد و توانمندی ما را افزونتر می کند.
برای قدرت  روز عرفه  و  از شب عرفه  باید  ما  افزود:  وی 
روحی بیشتر خود استمداد بطلبیم مخصوصا جملات دعای 
بیابان عرفات و دعایی که  امام حسین )ع( در  معروف 
معمولا مومنین و معتقدین در روز عرفه آن را مرور می کنند 

و از آن استفاده و بهره برداری می کنند.
رئیس جمهوری با بیان اینکه دعای عرفه مجموعه ای از 
معارف اسلامی است، افزود: در این ایام ضمن این که ما 
مراسم را گرامی می داریم باید در شرایط امروز به پروتکل های 
بهداشتی توجه کنیم.  صبح امروز وزیر بهداشت نامه ای 
فرستاده که خواسته در روز عید قربان که معمولا برادران 
اهل سنت مراسم مفصل تری برقرار می کنند البته شیعیان 
هم همین مراسم را دارند همه پروتکل های بهداشتی را 
رعایت کنند و گرنه دو مرتبه در مسیر شیوع این بیماری قرار 
می گیریم و مشکلات برای مردم و کادردرمانی دو چندان 

می شود.
روحانی ادامه داد: امسال حاجیان ما موفق نیستند که از 
مراسم عرفه در بیابان عرفات استفاده کنند و جزو اتفاقات 
نادری است که در تاریخ اسلام رخ داده است.  کمتر ما 
شاهد چنین سالی بودیم که حاجیان و آن هایی که عاشق 
خانه خدا بودند، وظیفه دینی خود را انجام دهند امسال به 
دلیل شیوع این بیماری موفق نیستند و انشاءالله در منزل 
خود نورانیت را به دل های خود با مناجات و راز و نیاز با 

خداوند بر می گردانند.
وی گفت: اساس این ایام و روزهایی که خداوند برای ما 
مقرر کرده است حالا عید مسلمان ها و وحدت مسلمان ها 
و روز نزدیکی با خداوند است که به تعبیر بعضی از علما 
می گویند عرفه روز آشتی با خداوند است و توبه حضرت آدم 

هم روز همین عرفه بود که پذیرفته شد.

دشمن فکر می کرد می تواند ظرف چند ماه اقتصاد  ایران را 
به هم بریزد

رئیس جمهوری اضافه کرد: این ایام ایامی است که در 
برابر همه توطئه هایی که علیه مردم و کشور ما بدخواهان 
طراحی کردند توانمندتر و قوی تر می شویم.  اولین طراحی 

آن ها برای اقتصاد ما بود که می خواستند اقتصاد ما را بهم 
بریزند و مردم را در فشار اقتصادی قرار دهند و اساسا ارکان 
اقتصاد ما باقی نماند و نتواند ادامه دهد. آن ها به فکر این 
بودند که ما تورم های سه رقمی و رشد اقتصادی منفی دو 
رقمی داریم و به فکر اینها بودند و فکر می کردند ظرف چند 

ماه می توانند اوضاع اقتصادی را بهم بریزند.
روحانی افزود: ما در این دوسال و چند ماه روزهای سختی 
را پشت سرگذراندیم و برای مردم هم روزهای راحتی نبود و 
روزهای مشکلی بود اما به لطف خدا اساس کشور و نظام و 
چارچوب اقتصاد کشور و زندگی مردم در حداقل نیاز مردم و 
ضرورت مردم به خوبی اداره شده است. امروز کالای اساسی 
به فور در اختیار مردم است. البته در کنار وفور ما علاقمند 
به یک قیمت متعادل بودیم که باید در این زمینه اقدامات 

بیشتری را انجام دهیم.
وی ادامه داد: در بخش تولید،  تولیدگران ما کار بسیار بزرگی 
را انجام دادند. یعنی تولیدگرانی که در صنایع مهم ما که 
امروز بخش بزرگی از صادرات غیرنفتی به آن ها وابسته 

است کارهای بزرگی انجام دادند.
روحانی با اشاره به رشد ۱۰ درصدی فولاد و رشد ۴۹ درصدی 
آلومینیوم در مقایسه با سال گذشته اظهارداشت: در تمام 
یعنی  است  کرده  پیدا  افزایش  تولیدات  ما  صنایع مهم 
دشمن نتوانسته کارخانه های بزرگ ما را تعطیل کند و 

حتی از سال گذشته کارخانه ها بیشتر کار می کنند.
از  ما حتی  کارخانه های  اینکه  بیان  با  رئیس جمهوری 
پارسال بیشتر تولید کرده اند، اظهار داشت: صادرات غیرنفتی 
از نظر درآمدی ممکن است مقداری کاهش یافته باشد ولی 
از نظر وزنی افزایش یافته است. فولاد، مس، آلومنیوم و 
پتروشیمی بیشتری تولید می کنیم. تولید سر جای خود 
است. وقتی تولید و اشتغال است و تولید هم رو به افزایش 

است، صادرات هم رو به افزایش است.

افزایش ۶۳ درصدی صادرات به اوراسیا

وی ادامه داد: از زمان اجرایی شدن قرارداد ایران با اوراسیا 
تا اواخر خرداد ماه، ۶۳ درصد صادرات ایران به کشورهای 
اوراسیا افزایش یافته است. با وجود آنکه از اسفند کرونا 
را داشتیم و تاکنون با کرونا مواجه بوده ایم و مرزها عادی 

نیست، صادرات ایران افزایش یافته است.
رئیس جمهور با بیان اینکه دشمن در عرصه اقتصادی ما را 
زمین نزده و نتوانسته صادرات ما را متوقف کند، تصریح کرد: 
البته مشکلاتی هست که باید دست به دست هم بدهیم تا 
قابل حل باشد. بخشی قابل حل است و بخشی هم به خاطر 
تحریم و کرونا است اما با نظارت دقیق از تولید تا مصرف 
نهایی، از ثبت سفارش تا تخصیص و تامین ارز، از سفارش 
به کشوری که می دهیم تا وقتی کالا وارد بندر می شود و 

از گمرک ترخیص می یابد و وارد به انبار می شود، اگر آن را 
مانند سایه دنبال کنیم، مشکلی نیست.

روحانی خاطرنشان کرد: از طریق سامانه الکترونیک می توان 
نظارت کرد و مانند سایه، کالا را دنبال کرد که چگونه کالا 
صادر شده، کالا وارد کشور شده و اکنون کالا کجاست و در 

بورس چقدر قیمت گذاری شده است.
وی با بیان اینکه کاری که تولیدکنندگان بزرگ ما انجام 
دادند، کار بزرگی بوده است، خاطرنشان کرد: مردم بدانند در 
هفت سال گذشته تولید فولاد در تمام زنجیره نسبت به 
تاریخ قبل ایران دو برابر شده است. از تمام مراحل یعنی از 
معدن، کنسانتره، گندله، فولاد و آهن اسفنجی دو برابر شده 
است. در پتروشیمی هم تولیدات ما در این هفت سال دو 
برابر شده است. تولید ما ۵۶ میلیون در سال ۹۲ بوده که تا 

آخر سال به ۱۰۰ میلیون تن می رسد.

صادرکنندگان در ده روز اخیر ۲.۵ میلیارد دلار ارز را 
بازگرداندند

رئیس جمهور با بیان اینکه همه شرکت های ما به ویژه 
شرکت های مهم و بزرگ و آن هایی که ارز ما تامین می کنند، 
فعال هستند، ابراز داشت: در ۱۰ روز گذشته صادرکنندگان و 
شرکت های مقید که عمدتا فولاد و پتروشیمی ها هستند، 
۲.۵ میلیارد دلار ارز را پس داده اند و بسیاری از آن ها ارز 
را به درستی به سامانه نیما بازمی گردانند. البته اقلیتی هم 
هستند که متخلف بوده که باید براساس قانون با آن ها 

برخورد شود.
روحانی افزود: شاهد حرکت خوبی در کشور هستیم. باید 
نظارت را در سطح کلان و خرد اضافه کنیم. وزارت صمت و 
دادگستری وظیفه نظارت بر بازار را دارند تا مقررات، قانون و 

چارچوب های قیمتی اجرا شود.

دشمن علاقمند به جنگ بین قوا و اختلاف شده بود اما از 
این توطئه هم عبور کردیم

وی با بیان اینکه در هفته های اخیر دشمن راه های دیگری 
را در پیش گرفته است، عنوان کرد: راه دیگر دشمن ایجاد 
تفرقه و اختلاف در کشور است. اوایل امسال باوجود کرونا، 
دشمن علاقه مند به جنگ بین قوا و اختلاف شده بود 
اما از این توطئه هم عبور کردیم. البته بیانات رهبری، 
دقت، سخنان و هدایت ایشان بر هر سه قوه نقش اساسی 

داشت.
به گفته رئیس قوه مجریه، امروز شاهد آرامشی در کشور 
هستیم و هیچ کدام از قوا به دنبال حاشیه سازی نیستند. 
باید همدیگر را کمک و همکاری کنیم و اگر نکته ای هم 
می خواهند به ما گوشزد کنند، راه حل را هم پیش روی ما 

قرار دهند وگرنه نقد خالی دردی را دوا نمی کند.

خبر اول

»رئیس جمهوری«:

جهان با »تروریسم هوایی« آمریکا مقابله کند

بانک و بیمه

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 
شهید علی قدوسی را گرامی می دارد
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»سخنگوی سازمان انتقال خون«:

بهبود یافتگان کرونا ۳۵۹۵ واحد 
پلاسما اهدا کردند

سخنگوی سازمان انتقال خون گفت: طی چهار ماه نخست 
امسال ۴۵۶۶ نفر از بهبود یافتگان از کووید ۱۹ برای اهدای 
پلاسما به مراکز انتقال خون ۲۴ استان کشور مراجعه کردند 

و از این تعداد ۳۵۹۵ واحد پلاسما دریافت شد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، »بشیر حاجی 
بیگی« روز گذشته با اعلام این خبر افزود: بیشترین میزان 
مراجعه برای اهدای پلاسمای کووید ۱۹ در استان های 
تهران، خوزستان، اصفهان، کرمانشاه، خراسان رضوی بودند.

وی  تاکید کرد: افرادی که از بیماری کرونا بهبود یافته اند 
و ۲۸ روز از زمان بهبودی آن ها گذشته می توانند برای 

اهدای پلاسما به مراکز انتقال خون مراجعه  کنند.
انتقال خون  اینکه وظیفه سازمان  بیان  با  بیگی  حاجی 
جمع آوری و فرآوری پلاسمای بهبود یافتگان است، گفت: 
پلاسمای بهبود یافتگان از کرونا به دلیل وجود پادتن ضد 
ویروس برای نجات بیماران مفید است و این امر در دنیا 

مورد اقبال قرار گرفته است.
زمان  بهترین  داد:  ادامه  خون  انتقال  سازمان  سخنگوی 
برای اهدای پلاسما بهبودیافتگان حداقل ۱۴ و ترجیحا ۲۸ 
روز بعد از بهبودی است تا در این فاصله زمانی مطمئن 
شویم که آنها دیگر ناقل نیستند و می توانند بدون هیچ 
دغدغه ای پلاسما اهدا کنند. اقدامات لازم برای اهدای 
پلاسمای بهبود یافتگان کرونا در پایگاه های انتقال خون 
اوایل اردیبهشت ماه آغاز شد و قبل از آن هم این اقدام در 

بیمارستان ها انجام می شد.
یافته ها شرایط  بهبود  اینکه همه  بیان  با  بیگی  حاجی 
اهدا را ندارند، خاطر نشان کرد: سن اهدا باید بین ۱۸ تا 
۶۰ سال باشد و این در حالیست که میانگین سن مبتلایان 
به ویروس کرونا بستری شده در بیمارستان ها ۴۵ تا ۵۰ 

سال است.
 وی تاکید کرد: اما خانم هایی که سابقه بارداری ندارند یا 
مجرد هستند و همچنین آقایان بین سنین ۱۸ تا ۶۰سال 

برای اهدای پلاسما در اولویت قرار دارند.

سامانه ملی اوقات فراغت به زودی 
نهایی می شود

مدیرکل دفتر طرح های ملی وزارت ورزش و جوانان گفت: 
در خصوص تشکیل سامانه اوقات فراغت وزارت ورزش و 
جوانان در تلاش هستیم که به زودی نتیجه نهایی کسب 

شود تا مورد استفاده قرار بگیرد.
در  اسحاق  آل  امیرحسین  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
وبینار تخصصی حوزه معاونت امور جوانان با مدیران کل 
افزود: طبق ماده ۷۱ قانون محاسبات عمومی  استان ها، 
کشور استفاده از ظرفیت کلیه افراد حقیقی و حقوقی و 
از  استفاده  و  به جوانان  در خدمت  موسسات غیردولتی 

اعتبارات کمک لحاظ شده است.
وی با اشاره به موضوع احداث خانه های جوان گفت: با 
پیگیری که انجام شده و موضوع استفاده از اعتبارات فصل 
۷، استان هایی که درخواست اجاره  بها داشتند این بحث 
را عملی کردیم. پیرو مکاتباب سه باره ما با استان ها و 
دریافت اطلاعات خانه های جوان با توجه به محدودیت 
اعتبارات بیش از ۶۰ درصد درخواست استان ها در اعتبارات 
لحاظ شده است که به محض تخصیص اعتبار پرداخت 

می شود.
جوانان  و  ورزش  وزارت  ملی  های  طرح  دفتر  مدیرکل 
همچنین گفت: طبق موافقتی که وزیر ورزش و جوانان 
داشتند، شیوه نامه واگذاری مدیریت این خانه ها مانند 
اماکن ورزشی به ادارات کل استان ها ابلاغ شده است که 
سمن ها هم به عنوان یک شخصیت حقوقی می توانند در 

این فرآیند شرکت کنند.

فدراسیون شطرنج پس از کنار رفتن »محمد جعفر کامبوزیا« 
دیگر روی خوش به خود ندید و دوران پس از او یا به 
سرپرستی گذشت و یا اینکه با مدیریت های ضعیف چند 
نفر مدام عقبگرد داشت و اکنون در بدترین حالت خود به 

سر می برد.
متاسفانه در دوره ای که خانواده شطرنج به یک مدیر به 
اصطلاح شطرنجی اعتماد کردند و از او حمایت کردند و 
وزارت ورزش هم به دلیل خط و خط بازی های سیاسی 
تمایل داشت روی این حمایت ها صحه بگذارد یک مدیر 
متوسط مثل مهرداد پهلوانزاده 4 سال قبل در شرایطی رئیس 
فدراسیون شطرنج شد که در مقابل او که همه امکانات 
مداحی  داشت  دست  در  را  وزارت  حمایت  و  انتخاباتی 
به عنوان کاندیدای مستقل شرکت کرد و تنها با سه رای 

اختلاف پهلوانزاده به تخت ریاست نشست.
»مهرداد پهلوانزاده« که سال ها رئیس امور مالی کنفدراسیون 
شطرج آسیا بودند و یکی از افراد ذی نفوذ در شطرنج قاره با 
این تصور مورد اعتماد هیات ها قرار گرفت که از ارتباطات 
بین المللی خود به نفع شطرنج ایران استفاده کند و خانواده 
شطرنج را دور یکدیگر جمع کند اما ناسازگاری وی با برخی 
از بزرگان شطرنج و فاصله ای که بین کارشناسان و قدیمی 
های با فدراسیون افتاد رفته رفته فدراسیون را از وجود 
مهره های کارآمد خالی کرد و ضمن اینکه افرادی را در کادر 
رهبری فدراسیون به کار گرفت که پختگی لازم برای این کار 
را نداشتند. »شهره بیات« که دختر رئیس هیات شطرنج 
استان گیلان بود در حالی به دبیری فدراسیون رسید که 
هنوز پختگی اینکار را نداشت و با پناهنده شدنش ثابت 
کرد که از ابتدا برای همین منظور تلاش می کرده تا بتواند 
با عنوان دبیری فدراسیون شطرنج به خارج پناهنده شود و 
این خیلی نمک نشناسی است که یک نظام به یک چنین 
بانویی اعتبار بدهد و اعتماد کند و او پس از اینکه از مزایای 
مسئولیت دبیری بیشترین بهره مادی و معنوی را برد برود 
پناهنده شود و کشورش را به زندانی برای بانوان تشبیه کند.
در کنار پناهندگی شهره بیات چند شطرنج باز دیگر هم به 
تناوب پناهنده شدند هرچند دو نفرشان بعدا با پرچم فیده 
در مسابقات بین المللی حضور یافتند اما وقتی با پرچم 
ایران نباشد پرچم فیده هم یک پرچم خارجی حساب می 
شود و نباید گول بخوریم. برگردیم به بحث انتخابات شطرنج 

که اکنون با سرپرستی »فرهاد نیکوخصال« اداره می شود.
جالب است که دبیر مجمع شطرنج هم یک کارشناس 

ورزشی انتخاب شده اما اینکه کارشناس ورزش های آبی چه 
سنخیتی با شطرنج دارد را باید وزارت ورزش و امور مجامع 
پاسخگو باشد. »محسن سمیع زاده« که دبیر فدراسیون شنا 
شیرجه و واتر پلو بود پس از اختلاف با »محسن رضوانی« 
رئیس فدراسیون شنا از این فدراسیون جدا شد و اکنون کار 

جمع و جور کردن مجمع انتخابات شطرنج را دارد.
تا  حداکثر  شطرنج  فدراسیون  انتخابات  شود  می  گفته 
شهریورماه برگزار خواهد شد و 9 نفر هم برای این انتخابات 
ثبت نام کرده اند که هنوز پاسخ استعلام این 9 نفر نیامده 
است. بر فرض که هر 9 نفر تایید شوند ولی چند نفرشان که 
با ذکر صلواتی بر محمد و آل محمد و آرزوی توفیق برای 
نفر مورد نظر از صحنه کنار می روند. در این بین سه نفرند 
که خود را محق می دانند. یک مدیر مقتدر با کارنامه روشن 
و 5 سال ریاست بر فدراسیون شطرنج به نام »محمدابراهیم 

مداحی«.
از جمله  و  بزرگ جهان  استاد  باز و  بانوی شطرنج  یکی 
خوشنامان ورزش شطرنج که تنها سابقه مدیریتش به سه و 
نیم سال حضورش در نایب رئیسی شطرنج بر می گردد به 

نام »شادی پریدر«.
و یک مدیر در آستانه بازنشستگی و فردی آرام به نام »احمد 
گواری« که وزارت ورزش از شخصیت آرام این مدیر استفاده 
ابزاری داشته و هرجا یک سرپرست موقت لازم بوده او را 
روانه کرده و الان هم او را فرستاده اند به رقابت در فدراسیون 

شطرنج.
ریاست و مدیریت در فدراسیون های ورزشی در حال حاضر 
نه قهرمان جهان می خواهد و نه مدیری که سی و اندی 
سال در بخش های میانی ورزش مدیریت کرده و بیشتر 

کارمند منضبطی بوده تا یک مدیر تاثیرگذار.
آقای احمد گواری از جمله مدیران بی حاشیه و سلامتی 
است که اگر وزارت ورزش دنبال این است تا در این ماه 
های پایانی بازنشستگی یک پستی برایش تعریف کند بعد 
از اینکه در انتخابات دو فدراسیون شرکت کرد و روی خوشی 
از سوی مجامع ندید نباید بار دیگر او را روانه میدان رقابتی 
کنند که مداح با سابقه مدیریت موفق در شطرنج، نمایندگی 
مجلس شورای اسلامی و معاونت یکی از بخش های مهم 
تشخیص مصلحت نظام در دوره قبلی فدراسیون شطرنج با 
وجود همه اتحادی که وزارت و شطرنجی ها کرده بودند در 
رقابت با مهرداد پهلوانزاده با اختلاف سه رای از دستیابی به 

ریاست باز ماند.
شادی پریدر را هم کاملا می شناسیم. او بانوی جوانی 
است که اهل جنگیدن و مبارزه نیست ولی گروهی که 
خودشان منافعی در شطرنج دارند او را جلو انداخته اند تا از 
نام و نشان او برای خود کلاهی ببافند. شادی خانم شطرنج 
باید حواسش باشد که ضربه نخورد و از وی استفاده ابزاری 

نکنند.
اولا شادی پریدر را باید در بخش های فنی و برای ارتقا سطح 
فنی مربیان شطرنج به کار گرفت و از دانش او برای مربیگری 
در تیم های ملی سود و برد؛ چرا که حبس کردن شادی 
پریدر روی صندلی های اینچنینی هدر رفتن یک نیروی فنی 
است که می تواند سالانه ده ها شاگرد ملی پوش را تربیت 
کند و از طرفی جای یک مدیر کاردان از این طریق اشغال می 
شود و این ضررش به چشم شطرنج است و سودش را یک 
عده دیگر می برند مثل همان بلایی که شهره بیات بر سر 
شطرنح ایران آورد و به محض خروح از ایران علیه کشورمان 

شروع به ایرادگیری و سمپاشی کرد.
خشبختانه مجمع انتخاباتی شطرنج طی همه این سال ها 
سعی کرده استقلالش را حفظ کند و هرگز زیر بلیط کسی 
نرفته است و این بازی ها هم قدیمی شده که یک نفر بیاید 
با تکیه بر حمایتش از وزارت ورزش هیات ها را وادار به رای 

دادن به نفع خود کند.
تا زمان تایید صلاحیت ها هم باید صبر کنیم ولی آنچه 
مسلم است شطرنجی ها از این همه تغییرات مدیریتی 
خسته شده اند و دنبال یک نیروی آشنا و مقتدر هستند 
تا حداقل یک دوره ده ساله بتواند آینده شرنج را بسازد و 

بیمه کند.

این هم اسامی کاندیدهای فدراسیون شطرنج:

1. شادی پریدر
2. احمد گواری

3. محمدابراهیم مداحی
4. حسین مطیعی

5. رضا شیرین آبادی فراهانی
6. آقای شاهرخ نورونی

7. ایمان امیدوار طهرانی
8. محمدرضا خورشیدی

9. یاشار ناصری

گزارش 

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

شطرنج؛ فدراسیونی خاص که مدیری از جنس هوش و کاردانی می خواهد 

جامعه

»دنیای هوادار«اجتماعی
»9 مردادماه« روز عرفه

را گرامی می دارد

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار

جالب است که دبیر مجمع شطرنج هم یک کارشناس ورزشی انتخاب شده اما اینکه 
کارشناس ورزش های آبی چه سنخیتی با شطرنج دارد را باید وزارت ورزش و امور 
مجامع پاسخگو باشد. »محسن سمیع زاده« که دبیر فدراسیون شنا شیرجه و واتر 
پلو بود پس از اختلاف با »محسن رضوانی« رئیس فدراسیون شنا از این فدراسیون 

جدا شد و اکنون کار جمع و جور کردن مجمع انتخابات شطرنج را دارد.
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شهری آیت الله العظمی سیدعبدالله شیرازی و آیت الله سیدحسن طباطبایی قمی طی اطلاعیه ای ضمن دعوت مردم به شرکت 
در انتخابات قانون اساسی نامزدهای مورد نظر خود را برای این مجلس معرفی کردند. اسامی افراد معرفی شده از این قرار 
است: ۱- آقای میرزا جواد آقا تهرانی. ۲- آقای میرزاعلی آقا فلسفی. ۳- شیخ ابوالحسن شیرازی. ۴- آقای شیخ مهدی نوغانی. 

۵- آقای شیخ محمود حلبی. ۶- آقای شیخ عباسعلی اسلامی. ۷- آقای دکتر محمود روحانی

در چنین روزی !

»احد رسولی« تاکید کرد؛

پیگیریِ جدی واگذاری تسهیلات 
ساخت و بازسازی مسکن

معماری،  کمیسیون  رئیس  رسولی؛  احد  نشست 
شهرسازی و بافت های فرسوده شورای شهر کرج با دفاتر 
تسهیل گری مستقر در محلات هدف سازمان عمران و 
بازآفرینی فضاهای شهری در سالن همایش های سازمان 
برگزار شد. در این جلسه که به بررسی فرایند صدور سند 
برای پلاک هایی که اسناد قولنامه ای دارند، پرداخته شد، 
عباس محمودیان؛ مدیرکل املاک و مستغلات شهرداری 
کرج، علیرضا عاقلی؛ رئیس سازمان عمران، بهزاد عراقی؛ 
معاون بهسازی و نوسازی، علی اکبر عدالتی؛ رئیس 
اداره نظارت بر امور دفاتر تسهیل گریِ سازمان نیز حضور 

داشتند.
به گزارش »دنیای هوادار«، احد رسولی در مورد اجرای 
پروژه های ساخت مسکن در محدوده بافت های فرسوده 
شهری در قالب پروژه های پیشگام، گفت: این پروژه ها در 
سطح مناطق دو و پنج کرج تعریف شده و توسط دفاتر 
تسهیل گری واقع در این مناطق مذاکره با مالکان جهت 

مشارکت در این پروژه ها دنبال شده است.
بافت های  و  شهرسازی  معماری،  کمیسیون  رئیس 
فرسوده شورای شهر کرج، گفت: متأسفانه تسهیلات 
از سوی  باید  بر اساس مصوبات دولتی  مسکنی که 
در  واقع  منازل  مالکان  اختیار  در  عامل  بانک های 
درستی  به  شود،  داده  قرار  شهری  فرسوده  بافت های 
محقق نمی شود تا با تکیه بر این تسهیلات بتوانند به 

بازسازی خانه های خود بپردازند.
رسولی با تاکید بر اینکه در سال جاری به یقین با جدیت 
بیشتری واگذاری تسهیلات ساخت و بازسازی مسکن به 
متقاضیان ساکن بافت های فرسوده را پیگیری می کنیم، 
بیان کرد: آخرین مصوبات مربوط به شرایط اعطای این 
تسهیلات و ارقام آن از طریق دفاتر خدمات نوسازی و 
بهسازی بافت های فرسوده به ساکنین بافت های فرسوده 

شهری اطلاع رسانی می شود.
او در خصوص پروژه های ساخت مسکن که در قالب طرح 
بازآفرینی و اجرای پروژه های تجمیع شده و مشارکتی در 
سطح بافت های فرسوده شهری کرج پیش برده می شود، 
در  این مورد ساخت مجتمع های مسکونی  در  گفت: 
محله های مصباح، آق تپه مهرشهر و آسیاب برجی در 
دستور کار قرار گرفته و امید است به زودی شاهد کلنگ 

زنی این مجتمع ها باشیم.
عضو شورای شهر کرج با اشاره به اینکه طی سال گذشته 
بالغ بر چهار هزار و ۷۸۷ تن آسفالت ریزی در سطح معابر 
بافت های فرسوده شهری کرج اجرایی شده است، گفت: 
اعتبار صرف شده برای این عملیات دو میلیارد و ۳۸۹ 

میلیون تومان بوده است.
رسولی افزود: با لحاظ کارکردی که شهرداری در زمینه 
آسفالت معابر شهری بافت های فرسوده کرج در سال ۹۷ 
داشته است، از دو سال قبل تاکنون بالغ بر سه میلیارد 
در سطح  آسفالت  برای پخش  تومان  و ۱۸۵ میلیون 

بافت های شهری کرج هزینه شده است.

لزوم پیشگیری از قولنامه ای شدن املاک جدید

مراکز  گذشته  در  گفت:  نیز  محمودیان  عباس  سید 
یا  مهرشهر  گوهردشت،  مانند  ای  جداگانه  جمعیتی 
فردیس را داشتیم که به مرور توسعه یافته و ترکیبِ 

آن ها، کرج بزرگ را تشکیل دادند.
او با اشاره به اینکه رشد شتابان توسعه در نقاط مختلف 
کرج موجب ایجاد ناهماهنگی میان محلاتی شده که 
فاصله میان آن ها تنها یک بلوار است، گفت: به عنوان 
نمونه در یک سوی بلوار ارم محله های برخوردار فازهای 
یک و دو مهرشهر را داریم و در سوی دیگر آن محله های 
کم برخوردار آق تپه و حسین آباد واقع است، بروز این 

موارد موجب تداخل مسائل اقتصادی و فرهنگی است.
مدیرکل املاک و مستغلات شهرداری کرج با بیان اینکه 
مزیت های سند  با  فرسوده شهری  بافت های  ساکنان 
دار شدن املاک خود آشنا نیستند، گفت: این در حالی 
است که در عرض شش ماه و با صرف هزینه حداکثر دو 
میلیون و ۵۰۰ هزار تومان سند قولنامه ای املاک سند 

دار می شود.
محمودیان با اشاره به اینکه باید از قولنامه ای شدن 
املاک جدید خودداری کنیم، افزود: متأسفانه برخی نقاط 
کرج مستعد ایجاد آپارتمان های قولنامه ای است، به 
عنوان نمونه تعدد املاک قولنامه ای در کرج نو موجب 
شده که خیابان خیام در نزدیکی این نقطه نیز مستعد 
قولنامه ای شدن املاک جدید شود، در منطقه شش کرج 

نیز حیدرآباد مستعد رشدِ این دست از املاک است.

مدیریت شهریگزارش

وام ۲ میلیون تومانی دردی از رانندگان
 اتوبوس های خصوصی دوا نمی کند

درخواست از مسافران برای مدیریت زمان سفر در مترو

مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی تهران با طرح این پرسش 
که اگر دولت از رانندگان ناوگان اتوبوسرانی پایتخت در روزهای 
کرونایی حمایت نکند، چه زمان می خواهد از آن ها حمایت 
کند؟ گفت: همان طور که دولت از ناوگان اتوبوسرانی انتظار 
خدمات رسانی »حداکثری« را به شهروندان دارد، شرکت واحد 

نیز انتظار دارد از کمک »حداقلی« دولت برخوردار باشد.
به گزارش »دنیای هوادار«، مهندس محمود ترفع با اعلام 
اینکه فهرست کامل اسامی ۴۰۰۰ راننده اتوبوس های بخش 
خصوصی برای دریافت وام کرونایی به وزارت رفاه اعلام شده 
است، گفت: البته به برخی از رانندگان که صاحب اتوبوس 
هستند، به این دلیل که مالک محسوب می شوند، وام تعلق 

نمی گیرد.
او با اشاره به اینکه پرداخت تسهیلات کرونایی به رانندگان در 

حیطه اختیارات شرکت واحد نیست و وزارت رفاه مسئولیت 
این موضوع را بر عهده دارد، اظهار کرد: قاعدتا با بررسی فهرست 
ارسالی و احصای اسامی رانندگانی که مشمول دریافت وام 

شده اند، پرداخت تسهیلات به آن ها آغاز می شود.
تهران،  اتوبوسرانی  واحد  شرکت  عمومی  روابط  براعلام  بنا 
مدیرعامل شرکت واحد اتوبوسرانی تهران با تاکید بر اینکه در 
شرایط موجود، پرداخت وام ۲ میلیون تومانی عملاً دردی از 
رانندگان بخش خصوصی اتوبوسرانی که به دلیل شیوع ویروس 
کرونا و کاهش یکباره مسافران بیکار شده اند دوا نمی کند، 
خاطرنشان کرد: انتظار می رود دولت تدابیر و تمهیداتی اتخاذ 
و اجرا کند که این تسهیلات با فاصله زمانی کمتری به دست 
رانندگان برسد علاوه بر آن، این حمایت استمرار و تداوم داشته 

باشد.

مشاور مدیر عامل و مدیر ارتباطات و امور بین الملل شرکت 
بهره برداری متروی تهران و حومه گفت: همکاران ما در 
شرکت بهره برداری متروی تهران و حومه همانند تلاشگران 
در بخش درمانی کشور به شهروندان خدمات رسانی می 

کنند.
اعلام  بنابر  ایسنا،  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
برداری  بهره  شرکت  الملل  بین  وامور  ارتباطات  مدیریت 
متروی تهران و حومه؛ محسن محمدیان با بیان اینکه تعداد 
زیادی از مردم همچنان مترو را به  عنوان وسیله اول حمل  
و نقل خود انتخاب می کنند افزود: مترو یک شبکه پویاست 
و روزانه تعداد زیادی از شهروندان از آن استفاده می کنند از 
مسافران درخواست می کنیم با مدیریت در سفرهای خود در 

زمان پیک، از سفرهای غیر ضرور خودداری کنند.
وی تصریح کرد: انتظارات از مترو زیاد است و درست هم 
همین است. در حال حاضر مترو با همان ظرفیتی که در 
سال گذشته خدمات رسانی می کرد، فعالیت می کند و 
تمامی تلاش ما بر این است که تا بهترین خدمات را به 

شهروندان ارائه دهیم.
محمدیان خاطرنشان کرد: ما در شرکت بهره برداری متروی 
بدون هیچ وقفه ای خدمت  روزها  این  در  تهران وحومه 
رسانی به مردم را ادامه می دهیم و با توجه به شرایط فعلی 

برای پیشگیری از انتقال ویروس کرونا نیازمند یاری تمامی 
العمل های  بهتر دستور  اجرا شدن هرچه  برای  مسافران 

ابلاغی وزارت بهداشت هستیم.
وی با اشاره به افزایش مبتلایان به ویروس کرونا گفت: 
شیوع ویروس کرونا موجب مشکلات فراوانی برای مردم 
شده و در کنار همه عوامل مخصوصا کادر زحمتکش وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی که درخط مقدم مبارزه 
هستند، پرسنل زحمتکش شرکت بهره برداری متروی تهران 
رفاه حال  برای  نیز  نیز در روزهای تعطیل و غیر تعطیل 
شهروندان در این روزها به کارخود ادامه دادند. در همین 
راستا این شرکت با نصب بنر و پوستر و پخش کلیپ های 

آموزشی از مانیتورهای ایستگاه ها اقدام کرده است.
محمدیان با اشاره به پخش گزارش خبری که توسط سازمان 
صدا و سیما تهیه شده بود و از مبتلا شدن تمامی کادر 
درمان یکی از بیمارستان ها حکایت می کرد افزود: ما نیز 
ایستگاه  از طریق مانیتورهای  این گزارش  با تکرار پخش 
ها تلاش کرده ایم تعداد محدود افرادی که توصیه های 
بهداشتی را جدی نمی گیرند، ترغیب کنیم تا نسبت به 
رعایت پروتکل های بهداشتی در شهر زیرزمینی اقدام کنند تا 
همکاران ما که روزانه درحال خدمت رسانی به مردم هستند 

در معرض خطر قرار نگیرند.
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اقتصادی

۲ میلیارد کارگر غیر رسمی، قربانی 
مشکلات مالی کرونا در جهان!

کارگران  می دهد  نشان  جهانی  بانک  گزارش  جدیدترین 
غیررسمی که تعداد آن ها 2 میلیارد نفر برآورد می شود، متحمل 
بیشترین خسارت مالی به سبب شیوع کرونا در جهان شده اند.

بنابراعلام سازمان جهانی کار ، حدود ۲ میلیارد کارگر غیررسمی 
در جهان وجود دارد که این رقم حدود ۶۲ درصد از نیروی کار 
را در جهان به خود اختصاص می دهد. افرادی که به سبب 
شیوع بیماری کرونا و رکود بازار کاردر جهان، با بیشترین بحران 

رو به رو شده اند.
بانک جهانی می گوید میزان درآمد کارگران غیررسمی در مقایسه 
با کارگران رسمی حدود ۱۹ درصد کمتر است. همچنین دولت ها 

چنان که باید از این کارگران در دوران کرونا حمایت نکرده اند.
پیشتر بانک جهانی اعلام کرده بود در سناریوی خوش بینانه، 
امسال تعداد مردم در فقر شدید به ۶۷۹ میلیون نفر و در 
سناریوی بدبینانه به ۷۱۹ میلیون نفر خواهد رسید، در حالی که 
پیش از بحران کووید-۱۹ پیش بینی می شد که در سال ۲۰۲۰، 

تعداد فقیران جهان به ۵۹۵ میلیون نفر کاهش یابد.
در ماه آوریل، بانک جهانی برآورد کرده بود که به علت بیماری 
کووید-۱۹، ۴۰ تا ۶۰ میلیون نفر به فقر شدید کشیده شده اند. از 
آن زمان تا کنون، کانون شیوع کرونا از شمال آمریکا و اروپا به 
جنوب کره زمین کشیده شده است. این مسئله، باعث افزایش 
تلفات در کشورهایی با درآمد پایین و متوسط شده و هم زمان، 
هزینه های اقتصادی آن ها را هم افزایش داده است. در نتیجه، 

برآورد بانک جهانی نیز تغییر کرده است.
بانک جهانی با توجه به گزارش چشم انداز اقتصادی جهان، 
دو سناریو برای تاثیر کووید-۱۹ روی فقر طراحی کرده است. 
در سناریوی اول، میزان شیوع بیماری در سطح کنونی باقی 

می ماند و فعالیت های اقتصادی از سر گرفته می شوند.
اما در سناریوی دوم، میزان شیوع بیشتر و طولانی تر می شود و 
محدودیت های فعالیت های اقتصای نیز باقی مانده و یا حتی 
بیشتر می شود. در سناریوی دوم، شرکت های آسیب پذیر به کل 
از بازار کنار گذاشته می شوند. میزان مصرف خانوارها به شدت 
کاهش می یابد و بعضی از کشورهای با درآمد پایین، با خطرات 
مالی گسترده ای روبرو خواهند شد. در سناریوی اول، رشد اقتصادی 

جهان منفی ۵ درصد و در سناریوی دوم، منفی ۸ درصد است.

»معاون وزیر تعاون« خبر داد:
پرداخت ۱۹۵ هزار میلیارد ریال تسهیلات، 

بابت اشتغال روستایی و عشایر
معاون توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت تعاون، کار و رفاه 
اجتماعی گفت: با ابلاغ مرحله پنجم تسهیلات موضوع قانون 
حمایت از توسعه و ایجاد اشتغال پایدار در مناطق روستایی و 
عشایری، رقم تسهیلات این بخش به ۱۹۵ هزار و ۳۰ میلیارد 
ریال رسید. به گزارش »دنیای هوادار« وزارت تعاون، »عیسی 
منصوری« اظهارداشت: تاکنون بیش از ۱۶۹ هزار طرح توجیهی 
کسب و کار از سوی متقاضیان به سامانه کارا )سامانه ثبت 
تقاضای تسهیلات اشتغالزایی( ارائه شده است که از این میزان 
پس از بررسی طرح ها توسط کمیته های فنی ملی، استانی و 
همچنین موسسات عامل به ۱۳۷ هزار و ۱۰۹ طرح معادل ۱۲۱ 

هزار و ۷۸ میلیارد ریال تسهیلات پرداخت شده است.
وی افزود: اگر چه همواره بر این اصل اعتقاد داشتیم که ارائه 
تسهیلات به عنوان اولین راهکار مطلق برای حمایت و ایجاد 
اشتغال در روستاها نیست، با این حال نمی توان تأثیر منابع 

مالی و تسهیلات دولت در ایجاد اشتغال را انکار کرد.
معاون توسعه کارآفرینی وزارت تعاون بیان کرد: برنامه اشتغال 
روستایی طرحی است که دولت دوازدهم برای رونق بازار کار و 
کاهش نرخ بیکاری در شهرها و روستاها عملیاتی کرده است. 
ایجاد اشتغال پایدار، تکیه بر الگوی اقتصاد مقاومتی و عدم 

وابستگی به خارج در اولویت این برنامه قرار دارد.

در »طرح اقدام ملی مسکن«؛

ساخت ۵۰ هزار واحد مسکونی برای 
مردم از سوی سازمان اوقاف

سازمان اوقاف در تفاهم نامه ای که با وزارت راه و شهرسازی 
منعقد کرد، متعهد شد تا ۵۰ هزار واحد مسکونی را در اراضی 
موقوفه بسازد و به افراد واجد شرایط در »طرح اقدام ملی 

مسکن« تحویل دهد.
به گزارش »دنیای هوادار«، تفاهم نامه احداث ۵۰ هزار واحد 
مسکونی در اراضی موقوفه با حضور حجت الاسلام والمسلمین 
سیدمهدی خاموشی؛ رئیس سازمان اوقاف و امور خیریه و 
محمد اسلامی؛ وزیر راه و شهرسازی در محل این وزارتخانه 

منعقد شد.
سازمان اوقاف و امور خیریه در این تفاهم نامه متعهد شده 
است که با توجه به ظرفیت اراضی وقفی متصرفی، تا سقف 
۵۰ هزار واحد مسکونی از ۴۰۰ هزار واحد مسکونی در »طرح 
اقدام ملی مسکن« )مسکن ماندگار( در اراضی موقوفه ساخته 
شود؛ سازمان اوقاف همچنین متعهد شده است که احداث این 

واحدهای مسکونی تا ۴۰ ماه آینده انجام شود.
وزارت راه و شهرسازی نیز متعهد شده تا تمامی مشوق ها در 
»طرح اقدام ملی مسکن«، اعم از تسهیلات بانکی احداث و 

یارانه های مرتبط با این طرح را تخصیص دهد.
نکته مهم در این تفاهم نامه این است که سازنده این خانه ها 
در اراضی موقوفه نیز سازمان اوقاف و امور خیریه خواهد بود؛ 
وزارت راه و شهرسازی نیز افراد واجد شرایط را انتخاب و به 

سازمان اوقاف و امور خیریه معرفی خواهد کرد.
لازم به ذکر است وزارت راه و شهرسازی در راستای کمک به 
تأمین مسکن زوج های جوان، خانه اولی ها و افراد فاقد مسکن، 
»طرح اقدام ملی مسکن« را در قالب احداث ۴۰۰ هزار واحد 

مسکونی برنامه ریزی کرده است.

سهم ۲۱ درصدی بخش مسکن از تولید 
ناخالص ملی

عضو هیات مدیره بانک مسکن از اعطای 7 هزار و سیصد میلیارد 
تومان تسهیلات از ابتدای سال تاکنون توسط بانک مسکن خبر 

داد.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از وزارت راه و شهرسازی، مراسم 
معارفه مدیرعامل جدید بانک مسکن روز گذشته هشتم مردادماه 
با حضور »محمد اسلامی« وزیر راه و شهرسازی برگزار شد و در 
این مراسم »محمود شایان« به عنوان مدیرعامل جدید این بانک 

معرفی شد.
»محمود شایان« مدیرعامل بانک مسکن در بخشی از این مراسم 
با قدردانی از حسن  اعتماد مجموعه دولت، ۲۱ درصد تولید 
ناخالص ملی را مربوط به بخش مسکن اعلام و عنوان کرد: در 
شرایط ویژه اقتصادی و تاریخی که در آن قرار داریم، نیازمند 

تصمیمات موثر و کارا هستیم.
بورس  ظرفیت  از  استفاده  و  املاک  بورس  به  توجه  با  وی 
برای تامین مالی پروژه های بخش مسکن را مهم خواند و 
تعیین تکلیف واحدهای باقیمانده مسکن مهر  و پیگیری و 
اجرای طرح اقدام ملی مسکن را دو ماموریت مهم بانک مسکن 

برشمرد.
قاسمی، عضو هیات مدیره بانک مسکن نیز در این مراسم گزارشی 
از عملکرد بانک مسکن ارائه کرد و گفت: بخش عمده محصولات 

بانک مسکن محصول تلاش آقای رحیمی انارکی دانست.
وی با اشاره به فعالیت بالغ بر چهار هزار نفر در این بانک، مجموع 
منابع بانک تا پایان سال ۹۸ را ۸۲ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان 

اعلام کرد.
از پرداخت 7 هزار و ۳۰۰ میلیارد تومان  قاسمی همچنین 
تسهیلات از ابتدای سال ۹۹ تاکنون خبر داد و میزان تسهیلات 
پرداخت شده در بخش مسکن یکم، را ۱۳ هزار میلیارد تومان 

اعلام کرد.

آیا می دانستید حتی زمانی که یک شخص با شما 
صحبت نمی کند، نشانه هایی درصورت، بدن، پاها و 
دست های او وجود دارد که می تواند بدون آن که خود 
او متوجه شود به شما در خواندن فکر او کمک کند. 
در حقیقت همه انسان ها به طور ناخودآگاه حرکاتی از 
بدن خود نشان می دهند که از آن به عنوان زبان بدن 
یاد می شود. آشنایی با این حرکات و نشانه ها می تواند 
به شما کمک کند، در ملاقات با دیگران بهتر بتوانید به 
آنچه در ذهن آن ها می گذرد پی ببرید و به این ترتیب 
تصمیمات منطقی تری بگیرید. برای مثال در بسیاری از 
موارد، زمانی که یک فرد هنگام صحبت با شما سرش را 
پایین نگه می دارد، با موهایش بازی می کند یا وزن بدن 
خود را روی یکی از پاهایش می اندازد به طور ناخودآگاه 
در حال انتقال پیامی به شماست. در شماره پیشین، 15 
نمونه را عنوان کردیم، حال 30 مورد و مثال پایانی را 

برایتان آماده کرده ایم:
1. از دروغ گفتن پرهیز کنید. هنگام دروغ گفتن، بدن ما 
غیر ارادی از خود واکنش نشان می دهد، ممکن است 
این واکنش به زبان بدن شما آسیب برساند و باعث 
حرکت در اندام های شما شود، در نتیجه افراد با دیدن 

این حرکات به دروغگو بودن شما پی می برند.
2. غذای سبک و مناسب طبع خود میل کنید.

3. هنگام صحبت، درجه صدایتان مشخص و مناسب 
باشد و برای تاکید یا نفی موضوعی می توانید با بلند و 

کوتاه کردن درجه صدا موثرتر واقع شوید.
4. روبروی طرف مقابل تان بنشینید.

5. چنانچه برایتان مقدور باشد و در صورتی که فرد 
مقابل تان متوجه نشود، برای مطالعه بیشتر از حرکات 

او نکته برداری کنید.
6. از خندیدن بی مورد و بدون دلیل در جلسات مذاکره 

جداً خودداری نمایید.
7. با هر کسی شوخی نکنید.

از ایستادن بی مورد کنار صندلی ها و تکیه به   .8
دیوارها اجتناب کنید.

9. از سر احساس، دست و پای خود را به حرکت در 
نیاورید، بگذارید دست ها و بدن تان بنا به نیاز طبیعی 

خود حرکت کنند.
10. به زبان بدن ایمان داشته باشید و هر روز از آن 

استفاده کنید.
11. چنانچه برای کودکان از زبان بدن استفاده می کنید، 
خلاقیت بیشتری به خرج دهید و با زبان بدن خودشان 

با آن ها صحبت کنید.
12. در جلسات مذاکره، زمان بیشتری را به استفاده از 
زبان بدن اختصاص دهید و سعی کنید همه مدتی 
که در حال سخنرانی یا مذاکره هستید از زبان بدن تان 

استفاده کنید.

13. وقتی به صحبت طرف مقابل تان گوش می دهید، 
با تکان سر و چشم خود، فرد را جذب کنید تا بیشتر با 

شما مذاکره کند.
14. مسواک زدن را قبل از جلسات و قرار ملاقات ها 

هرگز فراموش نکنید.
15. اگر به تازگی دارید از زبان بدن در روابط خود استفاده 
می کنید، با آرامش و به تدریج آن ها را به کار ببرید تا 

بتوانید بر انجام صحیح آن ها مسلط باشید.
16. به سرعت و بدون شناخت کافی با افراد صمیمی 
نشوید و از زبان بدنی که برای دوستان نزدیک به کار می 

برید، استفاده نکنید.
17. از لوازم خود به خوبی و با آرامش استفاده کنید.

18. هنگام عطسه یا سرفه ناگهانی از دستمال استفاده 
کنید و سعی کنید صورت خود را به سمت مخالف 

فرد برگردانید.
19. صدای خود را چند بار ضبط کنید و بعد از پایان 
مذاکره خوب به آن گوش دهید و بر لحن صدای خود 

تمرین کنید.
20. تمرین حرکات دست، قبل از حضور در جلسه مذاکره 
اهمیتی ویژه دارد. قبل از استفاده از حرکات دست در 

مذاکره جلو آینه آن ها را تمرین نمایید.
21. هنگام دست دادن با فرد مقابل دقت کنید کف 
دست او را کاملاً لمس کنید و از هر گونه فشار اضافی 

به دست وی خودداری کنید.
22. زود تصمیم نگیرید. با دیدن اولین برخورد و تحلیل 
آن نتیجه گیری نکنید. برای پی بردن به حالت ها و 

نیت ها باید چند اندام را همزمان بررسی کنید.
23. از چشم های دیگران غافل نشوید، ممکن است 
وقتی با فردی صحبت می کنید چشم های او بهترین 

راهنمای شما در شناخت زبان بدن آن ها باشد.
24. در بغل کردن و بوسیدن افراد دقت کنید، اگر فاصله 
خود را با شما کم کنند، به این معناست که آمادگی 

خود را برای بغل کردن و بوسیدن اعلام می کنند.
25. مکالمه تلفنی خود را با حرکت دست ها و حالات 
چشم انجام دهید. این کار باعث کیفیت بهتر مکالمه 

شما در تماس های تلفنی خواهد شد.
26. چنانچه عصبانی شدید، نفس های عمیق بکشید 
و سعی کنید فکر و ذهن خود را بر افکار خوب متمرکز 

کنید، شتابزده قضاوت نکنید و تصمیم نگیرید.
27. قانون ارتفاع را رعایت کنید. هرگاه شخصی نشسته 
باشد، ایستاده با او مذاکره نکنید، این قانون ارتفاع در 

زبان بدن مذاکره است.
28. حالات و اشارات زبان بدن هر منطقه یا هر کشور را 
به خوبی بشناسید، معنی بعضی از اشارات در کشورها با 
یکدیگر متفاوت است و امکان دارد در یک کشور مفهوم 
خوبی داشته باشد، اما در کشوری دیگری نوعی توهین 

یا تمسخر قلمداد شود.
29. تماس بدنی را فراموش نکنید، همان طور که وقتی 
می خواهید کسی را به آرامی بیدار کنید همزمان با 
دست و صدا عمل می کنید تا به هدف خود برسید، 
از تماس بدنی مناسب  برای مکالمه های خود نیز 

استفاده کنید.
30. محل نشستن یا ایستادن خود را طوری تنظیم 

کنید که نور، مستقیم به چشم هایتان نتابد.

ارتباط موثر

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛ 

اصول اساسی یادگیری زبان بدن )پایانی(

کار و کارگر مسکن

دکتر علی قوامی

  تحلیل گر بازارسرمایه

قیمت مسکن تهران در تیرماه 10/4 افزایش یافت!
بانک مرکزی اعلام کرد: متوسط قیمت خرید و فروش یک متر مربع واحد مسکونی در تیرماه ۹۹ توسط 
بنگاه های معاملات ملکی شهر تهران ۲۰۹ میلیون و ۱۰۰ هزار ریال بود که نسبت به ماه قبل و ماه مشابه 

پارسال به ترتیب ۱۰۴ و ۵۶.۶ درصد افزایش داشته است.
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فرهنگی

شتی درمانی البرز دانشگاه علوم پزشكی و خدمات بهدا
مرکزپزشكی، آموزشی ودرمانی شهید رجایی

جهان سینما

درام »واکسن کووید ۱۹« به سفارش شبکه »اچ بی اُ« 
و به تهیه کنندگی »آدام مک کِی« ساخته می شود.

»برادران وارنر« اعلام کرد: »تنت« )کریستوفر نولان( از 
۲۶ آگست )۶ شهریور ماه ۱۳۹۹( در بیش از ۷۰ کشور 

دنیا افتتاح می شود.

»ناتالی پورتمن«: تولید »ثور:عشق و تندر« تا سال 
آینده میلادی آغاز نخواهد شد.

»آیشواریا رای باچان«، عروس آمیتاب باچان، بعد از 
۱۰ روز بستری در بیمارستان به دلیل ابتلا به کرونا، 

دوباره سلامت خود را به دست آورد.

سلولویید دریمز به عنوان پخش کننده بین المللی 
فیلم »خورشید« ساخته مجید مجیدی انتخاب شد.

جاوید  کارگردانی  به  خودی«  »جنگ  کوتاه  فیلم 
فراهانی وارد مرحله تدوین شد.

فیلم سینمایی »پادشاه« به کارگردانی دیوید میشد 
برای اولین بار جمعه ۱۰ مرداد ماه از شبکه چهار 

سیما روی آنتن می رود.

»خسرو سینایی« )هیولای درون، عروس آتش و...( 
به دلیل ابتلا به کرونا در بخش مراقبت های ویژه 

بستری شد.

بشنویم | ببینیم | بخوانیم

»الوی« Eloy یک گروه پراگرسیو راک باسابقه آلمانی است که کار خود را از سال 
۱۹۶۹ آغاز کرده است. الوی یکی از مطرح ترین گروه های آلمانی است و می توان از آن 
به عنوان یکی از نمادهای راک آلمان یاد کرد. اعضای این گروه در گذر زمان تغییرات 
زیادی داشته است و در حال حاضر »فرانک بورنمان« )گیتاریست و خواننده اصلی، 
او تنها عضور ثابت این گروه در طول ۵۰ سال فعالیت بوده است(، »کلاوس-پیتر 
ماتچیول« )بیسیست(، »هانس فولبرت« )نوازنده کیبورد(، »میکائل گرلاخ« )نوازنده 
کیبورد( و »اشتفان امیک« )درامر( اعضای آن را تشکیل می دهند. در کنار پراگرسیو 
راک، رگه هایی از »سمفونیک راک« و »اسپیس راک« نیز حضور مشهودی در آثار 
آن ها دارد. آلبوم پراگرسیو راک »اقیانوس« Ocean اثری از گروه ماندگار و باسابقه الوی 
است. اقیانوس هفتمین آلبوم این گروه است که از آن به عنوان یکی از برترین آثار این 
گروه نیز یاد می شود. پراگرسیو راک حاصل تلفیق المان های موسیقی راک با موسیقی 
ارکسترال و سمفونیک است و هر آن چه از یک اثر با تعاریف اولیه این سبک انتظار 
می رود را می توان در این آلبوم یافت. این مجموعه چه در زمان انتشار و چه در حال 
حاضر همواره مورد ستایش جامعه موسیقی بوده است و همواره به عنوان یکی از آثار 
شاخص دهه ۷۰ میلادی شناخته می شود. این آلبوم اثری ماندگار با موسیقی، ترانه و 

تنظیم درخشان است که شدیدا شنیدن آن را به شما پیشنهاد می کنیم.

1977 / »Ocean | اقیانوس«
:: الوی ::

»سگ اندلسی« فیلمی صامت محصول کشور فرانسه است. این فیلم توسط »لوئیس 
بونوئل« و »سالوادور دالی« ساخته شده  است. سگ اندلسی که اولین فیلم بونوئل است 
اولین بار در سال ۱۹۲۹ و به صورت محدود در پاریس اکران شد اما به زودی محبوب 
شد و اکران آن برای ۸ ماه ادامه یافت. این اثر به عنوان یکی از معروف ترین فیلم های 
سورئالیستی جنبش آوانگارد در دهه 20 میلادی شناخته می شود. بونوئل به خانه دالی 
که یکی از دوستان اسپانیایی او بود رفت تا چند روزی را در آنجا بگذراند و رویایی را 
برای دالی تعریف کرد که در آن یک ابر، ماه را به دونیم تقسیم می کند، »مثل تیغ 
ریش تراشی در فیلم که تخم چشم را به دونیم تقسیم می کند.« دالی هم متقابلا یکی 
از خواب های خود را تعریف می کند؛ درباره دستی است که کف آن مملو از مورچه 
است. و اما در فیلم مرد تیغ به دستی )بونوئل(، سیگار می کشد و ماه را می نگرد. ابر 
که ماه را می پوشاند، مرد چشم زن جوانی )ماروی( را با تیغ می شکافد. هشت سال 
بعد، مرد جوانی )باچف( سوار بر دوچرخه، با کلاه دختربچه ها و دامنی کوتاه روی 
شلوار و جعبه ای مستطیلی که به گردن آویزان کرده در خیابان ها می گردد، در حالی که 
دست هایش را بر زانوانش گذاشته  است. در اتاقی در طبقه سوم یک ساختمان، زن 
جوان نگاه می کند. مرد جوان از دوچرخه اش می افتد. زن جوان با مشاهده سقوط مرد 

جوان به بیرون می شتابد و...

1929 / »Un Chien Andalou | سگ اندلسی«
:: لوئیس بونوئل ::

»یاروسلاو هاشک« زاده 30 آوریل 1883 و درگذشته 3 ژانویه 1923، نویسنده، 
طنزپرداز و روزنامه نگار اهل چک بود. هاشک در شهر پراگ به دنیا آمد. وقتی 
که سیزده ساله بود، پدرش بر اثر مصرف بیش از حد الکل درگذشت و مادرش 
نمی توانست به خوبی از عهده بزرگ کردن او برآید. او در سن پانزده سالگی 
دبیرستان را ترک کرد و به کار فروش دارو روی آورد اما در نهایت از مدرسه 
ی تجارت فارغ التحصیل شد. هاشک مدتی در بانک مشغول به کار شد اما 
تصمیم گرفت نویسنده و روزنامه نگار شود. یاروسلاو هاشک، نویسنده تحسین 
شده ی اهل چک، در این کتاب، از طریق آمیختن بازی های کلامی شگفت 
انگیز با طنزی گزنده و طعنه زننده، تصویری حیرت آور از بیهودگی و پوچی 
جنگ را به مخاطب ارائه می کند. شوایک که مردی خوش قلب و حراف است، 
با شروع جنگ جهانی اول به وفادارترین سرباز اهل چک در ارتش اتریش تبدیل 
می شود؛ اگر چه تلاش های نصفه و نیمه ی او برای رسیدن به خط مقدم، 
فقط برای این هستند که او را از خطرات جنگ دورتر کنند. او که بیشتر وقتش 
را صرف خوشگذرانی می کند، تمام زیرکی و استعداد بهانه تراشی خود را به 
کار می بندد تا از شر اصرارهای اطرافیانش برای رفتن به نبرد خلاصی یابد. این 

کتاب را حتما بخوانید...

1923 / » Schweik| شوایک«
:: یاروسلاو هاشک | ترجمه: کمال ظاهری ::

کتابفیلم موسیقی

نوجوانی که مستند داستانی »خط باریک قرمز« باعث شد 
از اعدام نجات پیدا کند از محسن چاوشی برای نجات 44 

زندانی محکوم به اعدام تشکر کرد.
به  قرمز«  باریک  »خط  داستانی  مستند  که  میلاد 
نگار  کنندگی  تهیه  و  خوشدست  فرزاد  کارگردانی 
قرار  مورد بخشش  باعث شد  و خوشدست  اسکندرفر 
گیرد و اعدام نشود درباره گلریزان آزادی و تامین دیه 
یک محکوم به اعدام توسط محسن چاوشی در شب 
تولدش عنوان کرد: در ابتدا تولد محسن چاوشی را به او 
تبریک می گویم و همچنین بسیار از ایشان ممنونم که 
یک زندانی محکوم به اعدام را آزاد کرد. امیدوارم خداوند 

برای ایشان بسازد.
وی ادامه داد: محسن چاوشی با کمک به تامین دیه و 
نجات یک دختر جوان از اعدام دل خانواده او را نیز شاد کرد 

زیرا فرزندشان را به آغوششان بازگردانده است.
به گفته وی، چاوشی با این کارش فرصتی از خدا برای آن  

دختر گرفته است که دوباره زندگی کند.
میلاد تاکید کرد: افرادی هستند که در دوران جوانی یا 
نوجوانی ناخواسته مرتکب اشتباهی می شوند و به زندان 
می افتند ولی نزد خدا توبه می کنند و از او می خواهند 
فرصتی به آنها بدهد. به نظر من افرادی مانند محسن 
چاوشی، فرزاد خوشدست و ....سر راه ما قرار می گیرند تا 

دوباره فرصت زندگی کردن و از نو ساختن داشته باشیم.
وی خطاب به دختر جوانی که از اعدام نجات پیدا کرده است، 
گفت: من به ایشان می گویم راه زندگی خود را درست پیدا کند 
و به حرف پدر و مادرش گوش بدهد و اگر مسیر اشتباهی 

جلوی پایش قرار گرفت از بزرگترهای خود مشورت بگیرد.
میلاد درباره حس خود نسبت به آن روزی که از اعدام نجات 
پیدا کرد، گفت: خود من به کمک فیلم بسیار خوب »خط 
باریک قرمز« از اعدام رهایی پیدا کردم. در آن روز بسیار 
تعجب کردم و اصلا باورم نمی شد این اتفاق برایم رخ بدهد 
اما به لطف خدا، فرزاد خوشدست و توماج دانش بهزادی به 

آغوش خانواده ام بازگشتم.
وی با اشاره به اینکه یک فرصت از خدا گرفته است تا بتواند 
درست زندگی کند، بیان کرد: اتفاقی که در »خط باریک 
قرمز« برای من افتاد، مسیر زندگی ام را تغییر داد و باعث 

شد قدر روزهای زندگی ام را بیشتر بدانم و زندگی جدیدی 
تشکیل بدهم. زمانی که از اعدام نجات پیدا کردم با خود 
عهد کردم اولین کاری که بعد از آزادی انجام می دهم این 
است که به دیدار مادرم بروم. همچنین دنبال کار بروم و 

خرج خانواده ام را بدهم.
میلاد در پایان گفت: باز هم از محسن چاوشی به دلیل 
نجات یک زندانی محکوم به اعدام مانند من، تشکر می کنم.
مستند سینمایی »خط باریک قرمز« این روزها در سینماهای 
»هنر و تجربه« روی پرده است. نسخه اکران عمومی نسبت 

به نسخه جشنواره ای فیلم پایان بندی متفاوتی دارد.

هنر و تجربه

در واکنش به اتفاق شب تولد خواننده پرطرفدار؛

تشکر نوجوان نجات یافته از اعدام از محسن چاوشی
»خط باریک قرمز« هم مرا به زندگی بازگرداند

معرفی هزار و ۳۰۰ هنرمند، نویسنده و روزنامه نگار به تأمین اجتماعی
در سه ماهه اول سال جاری بیش از هزار و ۳۰۰ نفر از اصحاب فرهنگ، هنر و رسانه کشور از سوی صندوق اعتباری هنر به سازمان 
تأمین اجتماعی معرفی شدند. به گزارش رسیده، سیدحسین سیدزاده، مدیرعامل صندوق اعتباری هنر با اعلام این خبر گفت: 

توسعه خدمات بیمه ای یکی از مهم ترین رویکردهای صندوق طی ۴ سال اخیر بوده است. 
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ورزشی

شرع مقدس حرفش در خصوص شرط بندی که در این وادی به »قمار محض« تبدیل شده، یکی 
بوده و هست: »حرام« و به قولی هیچ بند و تبصره ای هم ندارد.

»سودجویم پس هستم«؛

معامله یک طرفه با شاخ ها!

افراد  فعلی،  اقتصادی  شرایط  به  توجه  با 
که  طبقاتی  در هر سطح  مختلف جامعه، 
خود  زندگی  مایحتاج  تهیه  برای  هستند، 
دست به کارهای مختلفی می زنند، اما برخی 
از همان افراد که همیشه همه چیز را حاضر 
و آماده می خواهند و به قول قدیمی تر ها 
به روش »هلو برو تو گلو« زندگی می کنند، 
به جای تلاش برای ایجاد کسب و کار و رزق 
و روزی حلال، به دنبال لقمه حاضر و آماده 
هستند، متاسفانه چگونگی کسب این روزی 
هم برایشان فرقی ندارد که این موضوع، می 
تواند بدترین اتفاقی باشد که برای یک فرد در 

زندگی اش رخ می دهد.
یکی از این راه هایی که به قول متولیان این 
کار، ره چندین ساله را می توان با آن، یک شبه 
رفت، شرکت و سرمایه گذاری در »سایت های 
شرط بندی« است، حرف و حدیث های زیادی 
در خصوص این معضل جدی جامعه که به 
صورت زنجیره ای در حال رشد و نمو است 
زده شده است، اما ماهیت آن ها هیچ موقع 
تغییری نکرده است، عده ای به زعم خودشان 
می خواستتند به هر روشی که شده در دین 
راهی برای حلالیت این موضوع پیدا کنند، اما 
شرع مقدس حرفش در خصوص شرط بندی 
که در این وادی به »قمار محض« تبدیل شده، 
یکی بوده و هست: »حرام« و به قولی هیچ بند 

و تبصره ای هم ندارد.
به  فقط  بندی،  شرط  های  سایت  فعالیت 
موضوعات  و  شود  نمی  ختم  بینی  پیش 

مختلفی برای خالی کردن جیب خلق الله در 
این نوع سایت ها وجود دارد، از پیش بینی 
مسابقات ورزشی و یا رخداد های غیرورزشی 
)از انتخابات و چیز های عجیب و غریبی که 
حتی امروزه به تعداد کشته شدگان کرونا در 
روز هم رسیده است( گرفته تا میز های انفجار 
و کازینو، عوامل مختلفی هستند که پای 

کاربران را از سایت ها جدا نمی کند.
روش مخرب متولیان این پایگاه های فساد، 
به  که  است  کاربرانشان  برای  اعتیاد  ایجاد 
روش های مختلف، به اهدافشان می رسند 
و متاسفانه، فعلا هم هیچ راهکار مناسبی 
برای از بین بردن این پایگاه ها پیشنهاد نشده 

است.
در  بندی  شرط  های  سایت  پای  شدن  باز 
ورزش، مشکلات عدیده ای را به وجود آورده 
است، اول اینکه پای فساد و تبانی را بازهم 
به ورزش باز کرده و دوم اینکه این فساد به 
خود ورزشکاران هم سرایت کرده است، به 
دلیل گردش مالی بسیار بالای این سایت ها 
عده ای از ورزشکاران و مربیان روی با انجام 
این اعمال آورده اند. اگر این معضل جدی در 
ورزش ادامه دار باشد باید فاتحه اصل ورزش 
را بخوانیم، زیرا ورزش به ویژه فوتبال که یک 
اصل مهم با عنوان غیرقابل پیش بینی بودن 
را دارد، جذاب ترین بخشش را از دست می 

دهد.
روی آوردن جامعه و خصوصا جوانان به این 
نوعِ کسب درآمد را می شود از جنبه های روان 
شناختی بررسی کرد، شاید این نوع سایت ها 
به زعم خود کاربران آن ها، راه مناسبی است 
برای کسب درآمد افرادی که شغل یا حرفه 
مشخصی ندارند و به نوعی هم برای آن ها 
تفریح است و هم یک راهی برا کسب درآمد.

در  اگر چرخی  نیست،  این طور  اما شرایط 
اینستاگرام  خصوصا  مجازی  های  شبکه 
این سایت  با متولیان  از گاهی  بزنیم، هر 

ها رو به رو می شویم، افرادی که ملقب به 
»شاخ های مجازی« شده اند، دلیل معروفیت 
این افراد، فقط ثروت زیاد آن ها است؛ البته 
این مسئله صرفا محدود به همین شاخ های 
مجازی و ناشناخته های حقیقی نمی شود و 
بارها دیده شده که بسیاری از افراد معروف 
و حتی ورزشکار به صورت علنی و رسمی 
دست به تبلیغ و شرکت در این بنگاه های 
موسوم به »سایت های بِت« زده اند که »پیام 
صادقان« و »شیث رضایی« از مشهورترین آن 
ها بوده اند )که البته شیث رضایی پس از 
مدتی، این تبلیغات را از بخش بایوی صفحه 

اینستاگرامی اش پاک کرد(.
اگر بخواهیم موشکافانه تر اوضاع زندگی آن 
ها را بررسی کنیم، به درآمد بالای آن ها از 
احداث همین سایت های شرط بندی می 
رسیم، اما اگر به وضع زندگی کاربران این 
باشیم،  داشته  نگاهی  نیم  هم  ها  سایت 
تفاوت عجیب و غریب صاحبان و کاربران 
این سایت ها را متوجه می شویم. نتیجه 
گیری این بحث، کار سختی نیست، روی 
آوردن به سایت های شرط بندی هیچ سودی 
عاید کاربر نمی کند اما برای صاحبان این 
سایت ها، سودی کلان و غیرقابل توصیف 
دارد؛ منظور و نظرمان شفاف و واضح است 
و یک مثالِ ساده تر و رایج آن هم ارجاعی 
»مارتین  )ساخته  »کازینو«  فیلم  به  است 
اسکورسیزی«( که نقش اصلی آن یعنی »سام 
روتستاین« )رابرت دنیرو( صراحتا عنوان می 
کند که »شما در کازینو هرگز برنده نخواهید 

بود و پیروز اصلی دستگاه است«!
نهایتا اینکه به حدی این وضعیت و کسب 
درآمد برای این شاخ های مجازی و حقیقی 
که البته در خارج از ایران این سایت های 
فارسی زبان را مدیریت می کنند، شیرین است 
به هر کاری  برای جذب مخاطب روی  که 

حتی وطن فروشی هم آورده اند...

بانوانحرف آخر

»سارا قمی«:

فدراسیون برنامه ای برای ملی پوشان ندارد 
کاپیتان تیم ملی فوتبال زنان گفت: فدراسیون 
برنامه ای برای تیم ملی فوتبال زنان ندارد و تا 
زمانی که از بلاتکلیفی خارج نشود ما هم اردویی 

نخواهیم داشت.
به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از ایرنا، »سارا 
قمی« روز گذشته در گفت و گویی اظهار داشت: 
با توجه به اینکه تیم شهرداری بم بازیکنان خوبی 
را جذب کرده و چندین سال آنان را در کنار خود 
دارد، پیش بینی می کردیم که قهرمان این فصل 
از لیگ برتر شود. از طرف دیگر وچان کردستان 
نیز بازیکنان خوبی جذب کرد و توانست بالا بیاد.
وی افزود: تیم هیات فوتبال البرز که امسال در 
آن حضور داشتم نیز برای نخستین مرتبه در لیگ 
برتر حضور داشت و خیلی خوب ظاهر شد. در 
این فصل با بدشانسی چندین بازیکن مصدوم 
و محروم داشتیم. تنها یک گلر در تیم حضور 
برتر  لیگ  بازی هفتم  از  داشت که متاسفانه 
مصدوم شد و او را از دست دادیم. در پنج دیدار 
دروازه بان نداشتیم که سبب شد،  نتوانیم نتیجه 
بگیریم و جایگاه خوبی نیز در جدول رده بندی 
آویسا  تیم   ۲ فصل  این  در  باشیم.   نداشته 
خوزستان و هیات فوتبال البرز از دسته یک وارد 
لیگ برتر شدند. خوزستان چندین سال است که 
سابقه حضور در لیگ برتر را دارد اما هیات البرز 

چنین تجربه ای نداشت.
کاپیتان تیم ملی فوتبال زنان ادامه داد: بعد از 
۶ دیدار در بالای جدول و ۲ هفته هم در صدر 
جدول بودیم اما متاسفانه در فوتبال همه چیز 
غیرقابل پیش بینی است، اما در مجموع سطح 
لیگ امسال خیلی بالا بود. مسوولان باشگاه ها 
هیچ حمایتی از تیم های پایین جدول نمی کنند. 
همین امر سبب می شود تا نتوانند خوب یارگیری 
کنند.  امیدوارم مدیران باشگاه ها به آنان کمک 

کنند زیرا فاصله امتیازی میان تیم های بالا 
و پایین جدول خیلی زیاد است.

وی همچنین یادآور شد: سازمان 
لیگ و »گلاره ناظمی« مسوول 
برگزاری مسابقات فوتبال زنان 
برپایی منظم مسابقات  برای 
خیلی تلاش می کنند اما زمانی 
ایران شیوع پیدا  که کرونا در 
از آن به بعد بلاتکلیفی  کرد، 

لیگ طولانی شد که این 
شد  باعث  موضوع 

نظر  از  بازیکنان 
روحی و روانی 

خسته شوند 
و انگیزه ای 

نداشته 
باشند. 

اگر قرار به برگزاری یا لغو بازی هاست باید این 
تصمیمات زودتر گرفته شود.

قمی خاطرنشان کرد: اگر سازمان لیگ قرار است 
با وجود اوج  را  آینده  زنان فصل  لیگ فوتبال 
گرفتن کرونا در زمستان برگزار کند، باید زودتر 
باشگاه ها را از تصمیم خود باخبر سازد تا اگر به 
 دنبال جذب بازیکنی هستند، برنامه ریزی لازم را 
انجام دهند. اینکه ۲ ماه قبل از بازی لیگ به ما 
اطلاع دهند هم به ضرر بازیکن و هم به ضرر 
باشگاه هاست. بازیکنان نمی دانند از چه زمانی 
باید به تمرینات فشرده بپردازند یا باشگاه ها چه 
تاریخی یارگیری کنند. امیدوارم زودتر تکلیف 

باشگاه ها را مشخص کنند.
ملی پوش فوتبال زنان خاطر نشان کرد: تا الان سه 
تیم به من پیشنهاد دادند و فعلا تصمیم نگرفتم 
و باید ببینم در هیات فوتبال البرز چه شرایطی 
پیش می آید. اکنون نمی توانم عنوان کنم که 
در البرز می مانم یا به تیم دیگری می روم. برای 
تیمی که با شرایطم همخوانی داشته باشد، بازی 
می کنم. اولین بار بود که رئیس هیات یا نایب 
رئیس استانی را دیدم که اینچنین حامی تیم 

زنان باشد.
وی افزود: در این مدت به حدی درگیر کرونا 
بودیم دیگر تیم ملی را فراموش کردیم. خبری 
از اردوها و برنامه های تیم ملی نداریم. با توجه 
حاکم  فوتبال  فدراسوین  در  که  شرایطی  به 
است فعلا برنامه ای در پیش نیست تا زمانی 
که تکلیف فدراسیون و بعد سرمربی تیم ملی 
فدراسیون  مسوولان  امیدوارم  شود.  مشخص 
فوتبال به زنان بیشتر توجه کنند و وقتی دختری 
فوتبال را در ایران شروع می کند، تمام درآمدش 
از این ورزش است چون وقت دیگری برای سرکار 
دختران  با  وقتی  حداقل  ندارد.  رفتن 
می بندند  کمی  مالی  قرارداد 
پرداخت  را  آن  مالیات 
کنند زیرا هزینه ها بالاست 
مالی  حامیان  همچنین 
فوتبال  وارد  را  بیشتری 
در  بازیکنان  کنند.  زنان 
شرایط خوبی نیستند و 
عاجزانه از همه مسوولان 
می خواهم به فوتبال زنان 

بها دهند وهزینه کنند.

محمدرضا ولی زاده

  خبرنگار

زمان اهدای جام به پرسپولیس مشخص شد
در جلسه ای که روز گذشته در سازمان لیگ برگزار شد، مقرر شد تا مراسم اهدای جام قهرمانی به تیم 

پرسپولیس پس از بازی با ذوب آهن )جمعه 17 مردادماه( و در ورزشگاه آزادی برگزار شود.



n صاحب امتیاز و مدیرمسئول: مهرداد تیموری                                           n  سردبیر: مهدی تیموری                                       n  دبیر تحریریه: محمد حیرانی

»دنیای هوادار« یاد روح قلم و مرام زنده یادان ناصر احمدپور و عباس عبدالملکی، بزرگان عرصه مطبوعات ورزشی کشور  را پاس می دارد

  n تحریریه: دکتر مهرداد فرشیدی، مجید سعیدی، محمدرضا کاظمی، سیدرضا فیض آبادی، محمدحسین سیفی، رضا تواضعی و نسترن کیوان پور
 n مدیر روابط عمومی: دکتر علی ساجدی                      n  طراحی و صفحه آرایی:  امیررضا بیات                     n  دبیر سرویس عکس:  میلاد فیروزان                   n چاپ: کهن              

 n نشانی: کرج، چهارراه طالقانی به سمت میدان شهدا،  ساختمان حکیم، طبقه 8، واحد 82          کد پستی: 3134896384           تلفن: 32219147           نمابر: 32400023
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